

Roskilde Spillemandslaug

Generalforsamling, lørdag den 16. marts 2024 kl. 14

Dagsorden:

1. Velkomstdrik
2. Valg af ordstyrer + referent
3. Valg af 2 stemmetællere
4. Beretning fra Oldermænden
5. Regnskabsaflæggelse ved kasserer
6. Indkomne forslag:
 - a. Forslag om årsplan for udespil fra Jørgen Sten Andersen (bilag vedlægges)
 - b. Forslag om danseinstruktion til havnedansen fra Mogens Toft Jensen:
Forslag om at spillemandslauget sponsorerer en times danseinstruktion hver onsdag på havnen.
 - c. Forslag fra Poul Bjerager om inddragelse af flere Roskilde melodier (bilag vedlægges)
7. Kaffe/the med brød – øl/vand
8. Valg af Oldermænd (*genvalg modtages*)
9. Valg af **4** bestyrelsesmedlemmer (*genvalg modtages, men nyt blod til bestyrelsen vil være velkomment*)
10. Valg af suppleant (*genvalg modtages*)
11. Valg af revisor (*genvalg modtages*) + 1 revisorsuppleant (*ledig*)
12. Åben debat
13. Kontingent 2024
14. Eventuelt

Referat:

1. En enkelt blev serveret
2. Valg af ordstyrer: Flemming Wahrén blev valgt
Generalforsamlingen er lovligt indkaldt
Valg af referent: Dorte Berg Nielsen blev valgt
3. Stemmetællere: Ebba Nielsen og Henning Deurell
4. Oldermændens beretning:
Kommentarer til beretningen:

Om lokalesituationen og kommunens manglende forståelse for vores behov: Mette Vedfelt arbejder på at få lokale 108 til laugsaftenerne, men det går trægt. Bestyrelsen arbejder videre.

Om laugsaftenernes afvikling: Leif Kastberg: afveksling ønskes. Thomas Egelund: Hvad vil lauget overordnet? Spil til dans. Kontinuiteten er vigtig. Jørgen Sten Andersen foreslår to år med Peter Eget. Der er ikke enighed i forsamlingen, så afgørelsen ligger hos bestyrelsen.

Årsrepertoiret udløber 31. august. Bestyrelsen foranstalter det videre fornødne.

5. Regnskab. Lise Bergsøe gennemgik regnskabet. Forslag om at gymnasiet fremover betaler for danseinstruktøren. Spørgsmål vedr. arrangementet i Sct. Hans Have sidste

år: Hvorfor skulle vi betale for at spille. Svar: Pengene var gået til aflønning af de professionelle musikere som også deltog.

Øremærkningen af beløb på 10.727,35 kr fra Klejnekassen kan fjernes.

Regnskab godkendt med applaus.

6. Indkomne forslag:

c. Forslag fra Poul Bjerager om inddragelse af flere Roskildemelodier.

Jørgen Sten Andersen stiller betingelse om at melodierne lægges i spillefolk.dk.

Thomas Egelund: Mange af melodierne har været brugt i årevis i lauet.

Birthe Hansen: De gode Roskildemelodier sniger sig ind.

Finn Schmidt-Sørensen: Den levende tradition. Musikken ændrer sig når den bliver brugt. Ikke ønskeligt med stivnet musik.

Anders Clausager: Vi behøver ikke ændre den måde lauet arbejder på.

Flemming Wahrén: Stor ros til Poul for hans arbejde med Roskildemelodierne, men der er ingen stemning for at vedtage noget vedr. Roskildemelodier. Forslaget bortfaldt.

6.a. Udespil ved Jørgen Sten Andersen:

Det er ønskeligt at Folkedanserlauget og Spillemandslauget koordinerer. Men ballet kan være afhængigt af hvornår balmusikerne kan komme. Angående koordinering af datoer henviser Anders til fællesmøderne i oktober og marts.

Thomas Egelund: Det kan være hårdt for spillemændene at spille til bal når der er for få.

Finn Schmidt-Sørensen: Læg årskalenderen i Lirekassen, så vi ved hvornår vi skal sætte kryds.

Flemming Karlsson: Foreslår at vi kan lave små grupper i lauet, som kan spille til juleballet gratis.

Bestyrelsen går videre med årshjulet.

6.b Mogens Toft Jensens forslag om danseinstruktør på havnen. Bestyrelsen vil prøve sig frem med forskellige modeller. Det er ikke ønskeligt med decideret undervisning. Folkedanserne kan være inspiration.

Vi beder Mogens om at arbejde videre med ideen.

For spillerne kan alliere sig med danserne og indrette repertoiret efter dem. Opfordring til at bruge facebookgruppen "Hvad sker der i Roskilde?" til pr.

8. Valg af oldemand. Anders Clausager valgt.

9. Valg af bestyrelse: Marianne Waarkjær, Ebba Nielsen, Susanne Friis Rothe, Mette Vedfelt og Lise Bergsøe valgt.

10. Valg af suppleant til bestyrelsen: Henning Deurell valgt.

11. Valg af revisor og revisor suppleant: Lise Midtgaard Petersen og Finn Schmidt - Sørensen valgt.

12. Andet.

Om laugsaftenerne: Forslag om at fortsætte med Peter Eget som fast underviser.

Mette Vedfelt: Forslag om en ekstra lærer så instrumenterne kan gå gruppevis.

Jørgen Sten Andersen mener at instrumentalundervisning er en privatsag.

Henning Deurell ønsker at arrangere et endags spilletræf på Hestebedgård, Orø og vil gerne have forhåndstilmeldinger.

Thomas Egelund spurgte til holdningsskiftet i bestyrelsen angående Pouls Dansebog.

13. Kontingent 2025. Uændret 250 kr pr år.

14. Eventuelt

Forslag om en flyer om Lirum Larum foreningerne til uddeling på havnen.

Leif Kastberg: Der bør være mikrofonpligt for forspillerne på havnen.

Han henstillede til at vi holder os de kendte melodier i de udgaver, som vi plejer at spille.

Mona Ljungberg: Vil nogen være med til at indspille en video for verdensfreden?

Henvendelse til monamarialjungberg@gmail.com

Referat: Dorthe Berg Nielsen